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Abstract (en)
[origin: DE4233256C1] The sonic or ultrasonic transducer described includes a piezoceramic disc (10), which can be excited to oscillate in the radial
directions and a metal ring (16) which surrounds the piezoceramic disc (10) with which it physically and frictionally interlocks so that it oscillates
radially with the disc. The sonic or ultrasonic transducer thus formed has a surface area represented by the total surface area of the piezoceramic
disc plus metal ring and a resonant frequency for radial oscillation which is lower than that of the piezoceramic disc alone.

Abstract (fr)
Le transducteur sonore ou ultrasonore décrit contient un disque piézocéramique (10) qui peut étre excité pour osciller radialement, ainsi qu'une
bague métallique (16) qui entoure la paroi latérale de ce disque rond (10) a laquelle elle est reliée par liaison de forme et de force de fagon a
constituer avec ce dernier un oscillateur radial. Le transducteur sonore ou ultrasonore qui en résulte a une surface de réflexion correspondant a la
surface totale du disque piézocéramique et de la bague métallique et une fréquence de résonance radiale inférieure a la fréquence de résonance
radiale du disque piézocéramique.
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